
      Margretheskolens skolebestyrelse 

Referat 
Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 26.11.2024. 

Vi mødtes i personalerummet.  

_____________________________________________________________________ 
Deltagere: Nanna, Thomas, Mette, Hanne, Nina, Malene og Lone.  
Suppl.: Bianca, Tina 
Afbud: Nina, Rie, Søren, Mia, Maja og Heidi. 
 
 
630. Godkendelse af dagsorden og referat fra 28.10.24. 
 Godkendt af fremmødte. 
 Pga afbud er SB ikke beslutningsdygtige til øvrige punkter. 
    
631. Elev- og rettighedsråd 
 Mica og Nikoline deltog. 

Forslag til medbestemmelse i undervisningen; de voksne sætter emnet og inviterer til, 
at eleverne vælger hvordan der skal arbejdes med emnet i timerne. Evt. opdeling i to-tre 
grupper med gruppearbejde og fremlæggelser.  
Temauger; brug tid på at lave klassecharter.  
Vi har fået bordfodboldbord, som skal stå i kantinen.  
Vedr. næste tryghedsvandring; 7.a og 7.b har udarbejdet spørgsmål til de elever, der 
har computere. Spørgsmålene skrives derefter på papirudgave til alle elever. 
Vi har fået vogn til kantine-affald, hvor de ældste elever kan stille brugt service, som 
klassens duks så sørger for at få retur til kantinen. Vi gør mere reklame for tiltaget i den 
kommende tid.  
Aftaler: 
Nikoline og Mica tager ønske om vogne andre steder på skolen med retur til 
Rettighedsrådet.  
Hanne, Nina, Malene og Lone sørger for, at forsøgsordning med at skolen er mindre 
afdelingsopdelt udenfor bliver drøftet på teammøder. Tages op på januar mødet. 

      
632. Oplæg til dialog, se vedhæftede ”Orientering”. Indkøb 

Vedr. forældremøder i indskolingen: God idé at skrive noget i stil med ”der er proces i 
gang” i de generelle udmeldinger. Obs. på i hvilken udstrækning, beskeder fra skolen 
bliver læst, brug evt. også kontaktforældrene til at få dette budskab ud over rampen. 
God idé at opfordre forældre til at deltage i undervisning, det giver forældre et godt 
indblik i skolehverdagen. Obs. på forældremøder – informér om hvilket niveau, vi 
informerer omkring praksis og på, at skolen er et fællesskab, der skal fungere. 
Samlet: anerkendelse fra SB til, at de ekstra forældremøder er blevet/bliver afholdt.  
Aftaler:   
Husk at sende gmail-adresser til Thomas. 

 Nina følger op omkring foldedør imellem de to 2. klasser. 
 Ledelsen følger op på de samlede drøftelser omkring forældremøderne. 
 Forslag til oplæg for alle forældre på næste SB møde. 
 
633. Stærke fællesskaber.  

Oplæg v/Bianca, Mette og Lone.  
Derefter fælles drøftelse og aftale om videre forløb. 
Bevægelse omkring almen og specialområdet, trivsel og det at høre til. 
Opmærksomhedspunkter; at det er de ”rigtige” børn, der kommer i specialtilbud, 
ressourcer og kompetencer på skolerne til at løfte den nye opgave. NEST model er ikke 
eneste måde at løse alle problemer på, også gode erfaringer med projektbaseret 
læring. Rum i rummet, ikke ude på gangen. Læring er en kompleks størrelse; både 
faglig og social læring. PLF indsats på tværs af A, B og C-klasserne. Vi har ry for at 
kunne rumme og for at kunne give gode deltagelsesmuligheder for alle elever også fra 
andre skoler.  
Skole og forældre arrangement: workshop omkring fællesskaber ind i skolens principper 
Aftaler: 
Invitere kontaktforældre ind i arbejdet med stærke fællesskaber blandt forældrene – 
punkt på dagsorden næste SB møde. 
Mette booker oplæg omkring stærke fællesskaber for kontaktforældregruppen (foråret) 
og for alle medarbejdere (i uge 32, kl. 10-12 en dag i ugen). 

 
634. Værdigrundlag – som udgangspunkt for næste punkt omkring Ordensregler 



 Præsentation af udspil v/Heidi (indhold) og Bianca (grafik). 
 Endelig drøftelse og aftale. 
 Aftale: 
 Udsat til næste møde. 

 
635. Fotografering 
 Orientering v/Lone. 
 Fælles drøftelse og aftale. 
 Aftaler: 

Vi arbejder videre på at lande en fornuftig aftale. 
 Punkt på næste SB møde. 
  
636. Skolens 60 års fødselsdag 

Gruppen således ud: Mette, Mia, Nina og Hanne samt My 7.a, Bjørk, 7.a og Noah 7.b. 
Sidste torsdag i august, eventuelt også ugen omkring. 
Aftale: 
Nina indkalder til første møde; rammesætning, idéer og ønsker til økonomi. 

  
637. Princip for brug af meddelelsesbog 
 Orientering fra medarbejdergruppen v/Maja og Hanne. 
 Fælles drøftelse; særligt eller som del af princip for skole-hjem-samarbejdet. 
 Aftale om arbejdsgruppe, der udarbejder princip. 
 Aftale: 
 Udsat til januar møde. 
  
638. Eventuelt 

Landsbyrådets trafikudvalg havde møde i sidste uge. Overgang ved Kirkegårdsstien, 
evt. sti bagved, behov for særlig tilladelse. Mette arbejder videre med idéer. 2025 
løsning. Obs. på medarbejder-cykelparkering. 
Morgensang; Forarbejde er i gang, kommer igen. 
Nyhedsmail fra SB: evt. kvartalsvis; Nanna, Bianca og Lone = kommunikationsgruppen, 
evt. også invitere repr. fra Rettighedsrådet med kvartalsvis info. Lone inviterer til første 
møde. 
Bom eller kæde med refleks for at sikre, at det er trygt og uden biler at færdes i 
skolegården i løbet af skoledagen. 
 
    

639. Lukket punkt 
 Orientering.  
   
640. Punkter til kommende møder kl. 16.30-19:  
 
Tirsdag den 17.12.  
 Økonomi 2025. 

Opfølgning fra fagudvalg vedr. foredrag omkring IT/skærme v/Lone 
Princip omkring brug af IT og skærme; IPads og computere med eller ”overnatte” på 
skolen? Opfølgning på møde med kontaktforældre og fagudvalg. 
Forslag til oplæg for alle forældre de(t) kommende år – fra pkt. 26.11. 
Stærke fællesskaber; kontaktforældre ind i arbejdet – fra pkt. 26.11. 
Værdigrundlag – udsat fra 26.11. 
Fotografering – fra pkt. 26.11. 

 
Onsdag den 29.1.: Obs Nytårstaffel, derfor møde frem til kl. 20 

Antimobbestrategi (oplæg og beslutning). 
Skolens fødselsdag 
Opfølgning omkring møde med kontaktforældremøde 
Mindre afdelingsopdelt skole. Opf.på SB møde den 26.11.  
Brug af meddelelsesbog – udsat fra SB møde den 26.11. 
 

Møde i juni 2025: 
- Opfølgning på prøvehandling med, at 4. klasserne kan spise i kantinen (aftale i sept. 

2024). 

- Skolens fødselsdag 

Møde i september 2025: 
- Revidering af ordensregler. 

- Skolens fødselsdag 


